



ارشادات الاستخدام  
عند حبسوك على العدسات للمرة الأولى، تأكد من فررت على وضع العدسات ونزعها  
(او من وجود شخص آخر يمكنه نزع العدسات لك) قبل مغادرة أخصائي رعاية  
العيون الخاص بك.

لا تستخدم العدسات إذا كانت حافظة البيسيت المغّمّة متوفّحة او تالفة او منتهية الصلاحية.

**الخطوة 1: بدء الاستخدام**  
من الضروري أن تتم ممارسات النظافة الجيدة وتستخدمها في العناية بعينك الجديدة  
والمتماثلة. تجنب الماء أو الماء جانبياً وتحفظ العدسات في العلبة المخصصة الجديدة  
خاصاً، بينما ينصح أن يدلك عينيك بقطن وقطنين من أي صابون أو مرطب أو كريم  
قبل الشمام بالعدسات.

قبل إن تبدأ: اغسل داخلياً على غسل يديك جيداً ياء دافىء وصابون لطيف واتباعها بعناية وتجفيفها.

امضي إلى خطوة خالية من الماء قبل ملمس عينيك بقطن وقطنين من أي صابون أو مرطب أو مستحضرات  
تجفيف قبل التخلص من العدسات. قد تلامس هذه المواد على العدسات وتعرّق وضيقها  
بنجاح، ومن الأفضل ارتداء عدساتك قبل وضع مساحيق الجمال.

**الخطوة 2: فتح العودة المعدّدة**  
تأكد دائماً أن قياسات العدسة (مثل قطرها (DIA)، منحنى القاعدة (BC)، قوة العدسة  
(D)، الخ) مطبوعة على العودة المعدّدة وعلى عبوة العدسة الفردية المطابقة لوصفك  
الوطني، ولا تستخدما إذا كانت غير مطابقة.

**العودات المعدّدة**  
تحتوي كل عودة معدّدة على عدسات معبأة بشكل فردي. وتأتي كل عودة في عبوتها  
ال بلاستيكية المغلقة برقاقة معدنية محصّنة تحمّل على مقمة إثناء العودة.

**عدسة العودة**  
لفتح عودة العدسة الفردية، اتبع هذه الخطوات البسيطة:

1. رُجّ عودة العدسة وتأكد من أن العدسة تطفو على الماء.

2. أزّل رقاقة التغليف المعدنية برفق العدسة.

3. ضع أصابعك على العدسة ودفعها لأعلى لتعمّرها على جانب وعاء عودة العدسة حتى

تخرج من الماء. قد تلتصق العدسة أحياناً بالسطح الداخلي للرقة المعروفة، ولا تزال آمنة تماماً

للاستخدام. أخرج العدسة بحرص وافحصها وفقاً لتعليمات التعامل مع العدسات.

**نصائح التعامل مع العدسات**

• تتعامل مع عدساتك باعتدال أطراف أصابعك وكن حذراً لتجنب ملامستها للأظافر.

• ويسعون من العدسة ليسبّط طبلة بليّان على قطافوك قصيرة وناعمة.

• افحص العدسة بعد إخراجها من العودة للتأكد من أنها عدسة واحدة وبرطبة ونظيفة وأنها

خالية من أي حشوٍ أو مترقات. إذا كانت العدسة تبدو دائمة، فلا تستخدماها.

**الخطوة 3: وضع العدسة على العين**

يمجّد أن تفتح عودة العدسة وتحفظها، اتبع هذه الخطوات لوضع العدسة في عينك:

1. تأكّد من أن العدسة ليست مبللة طبلة بليّان أحد الإجراءات التالية:

• ضع العدسة على طرف أصابعك السليمة وتحفظ من شكل الجانبي. بينما ينصح أن تتحمّل

العدسة شكلاً طبلة بليّان ومتّبعة بشيئي الوعاء، وإذا كانت حافة العدسة تنجو إلى الخارج،

فهذا يعني أن العدسة مطلوبة.

• اضغط العدسة برفق بين الإبهام والسبابة، وبذلك ينصح أن تتجه الحافة إلى الداخل، إذا

كان العدد مطلوب، فتسحب الحافة إلى الخارج فليّان.

• ضع العدسة على طرف أصابعك السليمة، وبالناظر إلى العدسة، حد مكان الأرقام 1-2-3.

3. رؤية الأرقام 1-2-3 تشير إلى أن العدسة في الاتجاه الصحيح، فيما إذا كانت العدسة مطلوبة.

1-2-3 مطلوبة، وهذا يعني أن العدسة مطلوبة، وإذا كانت العدسة مطلوبة

من أن الجاه العدسة صحيح، فقلّيل في الأحياء الصحيحة ثم حد مكان الأرقام 1-2-3 غير موجودة على

جميع عدسات ACUVUE®.

2. وضع العدسة على أصابعك السليمة، اتبع بذلك العلوي لكي لا ترمي.

3. اسحب الجفن السطحي نحو الأعلى وتحفظ طبلة بليّان العدسة في وضع العدسة.

4. اترك جذاناً بطيءاً وغضّ العدسة برفق على ي الخاص الجزء السطحي من عينك.

5. ارْمِ عينك بطيءاً عدة مرات لوضع العدسة في وسط العين.

6. استخدم نفس الخطوات عند وضع العدسة على عينك الأخرى.

هذا طرق آخر لوضع العدسات، إذا كانت الطريقة المذكورة صعبة بالنسبة لك، فاطلب

من أخصائي رعاية العيون أن يجري طريقة بديلة.

**الخطوة 4: وضع العدسة في وسط العين**

نادرًاً جداً ما تنتهي العدسة التي تفتح على عقينك (قيمة شفافية في عودة العدسة في

الجزء العلوي من العين أثناة وسبعيناً، ولكن يمكن أن يحدث ذلك إذا لم تتم إجراءات

وضع العدسة ونزعها بالشكل الصحيح، لوضع العدسة في وسط العين، اتبع أي من هذه

الأجراءات:

• أغسل عينك وحرك العدسة برفق نحو مكانها واجنحة الجفون ملطفين.

• حرك العدسة بعيدة عن وسط العين برفق تجاه العين (وسط العين) بينما تكون العين

متورّحة بالضغط باصبع نظيف على حافة الجفن السطحي أو المطوي.

**العدسات التجميلية والأعراض المائية**

قد تسبّب العدسات التجميلية بدخول الضوء عبرها بنسبيّة أقل من العدسات

غير التجميلية. لذلك، قد تواجه بعض الأعراض البصرية أثناء ارتدائك لها (أي رؤية شكل

العدسة في زاويتك المحيطية).

**الأوضاع الخطيرة**

• إذا كنت تستخدم المنتجات الراداً (البخاخ)، مثل بخاخ الشعر، اثناء وضع العدسات،

فاني عينيك مغصّتين حتى ينفك الرذاذ.

• تجنب جميع الأجهزة والأدوات المصارة أو المهمّة أثناء ارتداء العدسات.

• لا تقم أبداً بشفّع عينيك باستخدام مياه من الصنف، تحفظ مياه السنبلور على

الدين من شواشب التي يمكن أن تأثر عينيك أو تلتفها وقد تؤدي إلى حدوث عدوى

في العين أو أصابعها.

• لا تضع عدساتك اللاصقة للماء أثناء ارتدادها لها.

**محاليل التقطيب والتلقيط**

• يمكن أن يوصي أخصائي رعاية العيون الخاص بك بأن تستخدم محلول تقطيب للتلقيط.

• لا تستخدم العالب أو أي مادة أخرى بخلاف المحاليل الموصى بها لالتلقيط أو تقطيب عدساتك. لا تضع العدسات في فمك.

**مشاركة العدسات**

• لا تسمح أبداً لأي شخص آخر بوضع عدساتك. فالمشاركة في استخدام العدسات تزيد

درجة كبيرة من فرص الأصابة بعدواوى في العين.

• الالتزام بالجدول الموصوفة لاستخدام العدسات لمدة تتجاوز الفترة الزمنية التي يوصي بها أخصائي رعاية

العيون الخاص بك.

**DIRECTIONS FOR USE**

When you first get your lenses, be sure that you are able to put the lenses on and remove them (or have someone else available who can remove the lenses for you) before leaving your Eye Care Professional's office.

DO NOT use if the sterile blister package is opened or damaged or after the expiry date.

**Step 1: Getting Started**

It is essential that you learn and use good hygiene in the care and handling of your new lenses. Cleanliness is the first and most important aspect of proper contact lens care. In particular, your hands should be clean, dry and free of any soaps, lotions, or creams before you handle your lenses.

Before you start:

- Always wash your hands thoroughly with warm water, a mild soap, rinse carefully and dry with a clean lint-free towel before touching your lenses to reduce the chance of getting an infection.
- You should avoid the use of any soaps containing cold cream, lotion, or cosmetics before handling your lenses. These substances may come into contact with the lenses and interfere with successful wearing. It is best to put on your lenses before putting on makeup.

**Step 2: Opening the Packaging**

Always confirm the lens parameters (e.g. diameter (DIA), base curve (BC), lens power (D), etc.) printed on the multi-pack and on the individual lens package match your prescription. DO NOT use if there is a mismatch.

**Multi-pack**

Each multi-pack contains individually packaged lenses. Each lens comes in its own foil-sealed plastic package designed specifically to keep it sterile while sealed.

**Lens Package**

To open an individual lens package, follow these simple steps:

1. Shake the lens package and check to see that the lens is floating in the solution.

2. Carefully peel back the foil closure to reveal the lens.

3. Place a finger on the lens and slide the lens up the side of the bowl of the lens package until it is free of the container. Occasionally, a lens may stick to the inside surface of the foil when opened, or to the plastic package itself. This will not affect the sterility of the lens. It is still perfectly safe to use. Carefully remove and inspect the lens following the handling instructions.

**Lens Handling Tips**

- Handle your lenses with your fingertips, and be careful to avoid contact with fingernails. It is helpful to keep your fingernails short and smooth.
- After you have removed the lens from the packaging, examine it to be sure that it is a single, moist, clean lens that is free of any nicks or tears. If the lens appears damaged, DO NOT use it.

**Step 3: Placing the Lens on the Eye**

Once you have opened the lens package and examined the lens, follow these steps to apply the lens into your eye:

1. BE SURE THE LENS IS NOT INSIDE-OUT by following one of the following procedures:

- Place the lens on the tip of your index finger and check its profile. The lens should assume a natural, curved, bowl-like shape. If the lens edges tend to point outward, the lens is inside out.
- Gently squeeze the lens between the thumb and forefinger. The edges should turn inward. If the lens is inside out, the edges will turn slightly outward.
- Place the lens on the tip of your index finger and, looking up at the lens, locate the numbers 1-2-3. 1-2-3 indicates correct orientation, while a reverse of 1-2-3 indicates the lens is inside out. If the lens is inside out (reverse 1-2-3), invert the lens and locate the numbers again to confirm correct lens orientation. Note that the 1-2-3 marking is not present on all ACUVUE® lenses.

2. With the lens on your index finger, use your other hand to hold your upper eyelid so you won't blink.

3. Pull down your lower eyelid with the other fingers of your "applying" hand.

4. Look up at the ceiling and gently place the lens on the white of the lower part of your eye.

5. Slowly release your eyelid and close your eye for a moment.

6. Blink several times to centre the lens.

7. Use the same technique when applying the lens for your other eye.

There are other methods of lens placement. If the above method is difficult for you, ask your Eye Care Professional for an alternate method.

**Step 4: Centring the Lens**

A lens, which is on the cornea (clear dome at the front of the eye), will very rarely move onto the white part of the eye during wear. This, however, can occur if application and removal procedures are not performed properly. To centre a lens, follow either of these procedures:

- Close your eyelids and gently massage the lens into place through the closed lids.

OR

- Gently move the off-centred lens onto the cornea (centre of your eye) while the eye is opened using a clean finger pressure on the edge of the upper lid or lower lid.

**Cosmetic Lenses and Visual Symptoms**

Cosmetically tinted contact lenses may let less light through than non-cosmetic lenses. Therefore, you may experience some visual symptoms while wearing them (i.e. seeing the lens pattern in your peripheral vision).

**Hazardous Conditions**

- If you use aerosol (spray) products, such as hair spray, while wearing lenses, keep your eyes closed until the spray has settled.
- Avoid all harmful or irritating vapours and fumes while wearing lenses.
- Never rinse your lenses in water from the tap. Tap water contains many impurities that can contaminate or damage your lenses and may lead to eye infection or injury.

**Water Activity**

- Do not expose your contact lenses to water while you are wearing them.

**Lubricating/Rewetting Solutions**

- Your Eye Care Professional may recommend a lubricating/rewetting solution for your use. These solutions can be used to wet (lubricate) your lenses while you are wearing them.
- Do not use saliva or anything other than the recommended solutions for lubricating or rewetting your lenses. Do not put lenses in your mouth.

**Sharing Lenses**

- Never allow anyone else to wear your lenses. Sharing lenses greatly increases the chance of eye infections.

**Adhering to the Prescribed Wearing & Replacement Schedules**

- Never wear your lenses beyond the amount of time recommended by your Eye Care Professional.

**Step 1: Getting Started**

It is essential that you learn and use good hygiene in the care and handling of your new lenses. Cleanliness is the first and most important aspect of proper contact lens care. In particular, your hands should be clean, dry and free of any soaps, lotions, or creams before you handle your lenses.

Before you start:

- Always wash your hands thoroughly with warm water, a mild soap,

rinse carefully and dry with a clean lint-free towel before touching your lenses to reduce the chance of getting an infection.

- You should avoid the use of any soaps containing cold cream, lotion,

or cosmetics before handling your lenses. These substances may come into contact with the lenses and interfere with successful wearing. It is best to put on your lenses before putting on makeup.

It is best to put on your lenses before putting on makeup.

It is best to put on your lenses before putting on makeup.